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                                                                     Říjen 2024 

 
 

        
 

Listopad:  porady Praha-východ: 

Porada aktivu Praha-východ:            úterý 5. 11. 2024 od 15 hodin 
Jednání OV KSČM Praha-východ:    úterý 5. 11. 2024 od 16 hodin 

v zasedací místnosti 153, 3. patro, Praha, Politických vězňů 9. 

 

Ve Středočeském kraji za koalici Stačilo! zasednou v krajském zastupitelstvu: 
Jindřich Havelka, Mgr.Bc.DiS.,MBA – KSČM, 50let 

Zdeněk Štefek. Ing. -  KSČM, 49 let  
Pavel Havránek, Bc. – ČSSD, 49 let 

BLAHOPŘEJEME! 
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Vážené soudružky, vážení soudruzi, 
v tuto chvíli bych Vám všem chtěla moc poděkovat za nasazení v krajských      
a senátních volbách. Doposud byla KSČM zastoupena pouze 
v Moravskoslezském, Plzeňském a Ústeckém kraji a v Kraji Vysočina.  
Po těchto volbách budeme mít zastupitele ve všech krajích mimo 
Karlovarský a Liberecký kraj, (kde se bude ještě jednat o přepočítání, neboť 
k 5% hranici nám chybělo pouhých 8 hlasů). Zabojujeme v senátních volbách 
též o chomutovský senátní obvod. 
      Je vidět, že mnohé změny, kterými jsme prošli, přinesly své ovoce. I za 
projevenou odvahu bych Vám chtěla velmi poděkovat. 
     Věřím, že máme skvěle nakročeno i ke sněmovním volbám, které se 
uskuteční v příštím roce. 
Těším se na další spolupráci. 
S úctou  

Kateřina Konečná 

 
Soudružky a soudruzi,  
máme po volbách do Zastupitelstva Středočeského kraje a jako koalice 
„Stačilo! – spojená levice KSČM, ČSSD a ČSNS“ jsme uspěli – získali jsme 3 
mandáty – pro Jindřicha Havelku, Zdeňka Štefka (oba KSČM) a Pavla 
Havránka (ČSSD). Podařilo se nám tedy se vrátit do krajského zastupitelstva, 
které jsme opustili po volbách v roce 2020. Bohužel to na možnost přímo plnit 
program nevypadá, to bychom museli mít minimálně 4 mandáty, aby neměla 
současná krajská vláda většinu, ale to již je život. Aspoň se při kolech 
vyjednávání odkopává ANO, které nepokrytě usiluje o koalici s ODS – co tomu 
říkají jejich voliči, co myslíte? 
     Chtěl bych moc poděkovat všem, kteří se zapojili do kampaně, oslovovali, 
rozdávali, diskutovali, přesvědčovali. Chtěl bych moc poděkovat i všem našim 
voličům. 
     Za celý kraj jsme při nižší volební účasti dostali 18 049 hlasů proti 17 847 
v roce 2020. Tedy o 202 hlasů více. Za Středočeský kraj naše koalice navýšila 
procentně hlasy jen o 1,13 procentních bodů. V našem okrese plném satelitů 
jsme sice dosáhli výsledku jen 3,33%, ale před 4 roky to bylo jen 2,14%.  
Dostali jsme 1 608 hlasů proti 1 288 před 4 roky. My jsme tedy navýšili o 320 
hlasů, což je o 24,84% více. Což je při nižší účasti velice dobrý posun a za to 
musím poděkovat, naše práce vyplatila. Ale do dosáhnutí počtu podporujících 
naši kandidátku do EP máme, samozřejmě, daleko… 
     Na kraji se rozjíždí další kola jednání. Připravuje se klub našich zastupitelů 
a nastane tvrdá práce, kdy se budeme muset více snažit prodat naše výstupy. 
Nutnost se na výstupy soustředit potvrdil vlastně i středočeský KV KSČM na 
svém jednání hned v neděli po volbách – budeme se vážně zabývat 
celokrajským periodikem. Krajský výbor zároveň schválil vyjednávací tým – 
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předseda KV KSČM s. Klán, lídr s. Havelka, člen VV ÚV KSČM s. Štefek  
a koaličního partnera zastupuje p. Volfová. 
     Od posledního Zpravodaje jednal i VV ÚV KSČM. Schválil 30. 8. stanovisko 
VV ÚV KSČM k politické situaci - Řekněme v krajích stačilo! Probírala se 
předvolební situace, která již teď není aktuální. Schváleno bylo zajištění 10. 
zasedání ÚV KSČM 5. 10. 2024. Důležité bude politické hodnocení voleb do 
zastupitelstev krajů, zahájení vnitrostranické diskuse o politickém přístupu 
k volbám do PS PČR, teze pro volby do PS PČR, plán nejdůležitějších 
stranických jednání a s tím souvisejících úkolů od II. pololetí 2024 do roku 
2026, návrh aktualizace dlouhodobého programu KSČM, výběr vhodných typů 
na prezidenta republiky z řad KSČM. Podpořeny byly 2 semináře - podzimní 
seminář odborného zázemí v Ostravě na téma „Sociálně-ekonomické změny  
a krize v regionu a jejich projevy v politickém chování občanů (voličů)“  
a  seminář Komise žen ÚV KSČM 19. 10.  Ženy v Evropském parlamentu  
a evropské politice (účast členky/členové KSČM podle klíče 2-3 z každého 
kraje), dále i celostátní aktiv k mládeži (z regionů 28, tedy cca 2 účastníci/kraj).  
Projednán byl rovněž návrh akčního programu KSČM - bude přepracován  
a doplněn, potřebujeme totiž spíše programové teze pro volby do PS PČR. 
     Schváleno bylo rovněž stanovisko na podporu Kuby (požadavek odstranit 
Kubu ze seznamu států podporujících terorismus). V personálních a mzdových 
otázkách byly řešeny změny na OV KSČM (Pardubice, Nový Jičín, Svitavy),  
mpř. Pěnčíková nově pracuje již zdarma místo DPP.  V ekonomických otázkách 
byl dále podpořen prodej vozidla OV KSČM Pelhřimov, podána byla i informace 
o vyúčtování prodeje budovy v Opavě (6,2 mil. Kč) i informace o výběru 
členských příspěvků za 1. pololetí 2024. Schválen byl rovněž příkaz 
předsedkyně ÚV KSČM k provedení inventarizace majetku, pohledávek  
a závazků KSČM k 31. 12. 2024. Podána byla informace o stavu využití 
nemovitostí - podrobný popis stavu a posunů při prodeji 12 nemovitostí 
(problém Tábor – nechce spolupracovat, návrh předat správci) – řadu otázek 
bude řešit ÚV KSČM. 
     Členové byli informováni rovněž o situaci v akciové společnosti Futura - má 
pozitivní vývoj, 400 tis. Kč má na termínovaném vkladu, je změna na pozici 
šéfa přílohy LUK. Prodej propagačních materiálů roste, i na akcích přes např. 
stánky LKŽ, volební noviny se dělaly pro 3 kraje, vydána byla i kniha - 
vzpomínky psovoda pohraniční stráže, vyjednává se s čínskou stranou  
o vydání díla čínské autorky, spolupracuje se na dětské knize Jaromíra Vaška. 
     Odsouhlasena byla i účast na mírové konferenci v Pekingu (s. Krajča), na 
vědomí vzata informace z Čínsko - Středo a východoevropském kampusu 
mládeže (s. Růžička) i Informace o činnosti IČL, z. ú. v I. Pololetí 2024. 
     Další VV ÚV KSČM i s prvním hodnocením krajských voleb je 27.září, 
reportáž bude jinde. 
     Jednal i náš okresní výbor. Netradičně již koncem srpna – 27. 8. Diskutovali 
jsme informace z vyšších orgánů, kontrolovali plnění mediálního plánu, tedy 
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výlepů. Schválili jsme výlep 100 kusů plakátů pro krajské volby 
přes vylepovousluzbu.cz v ceně 4000,- Kč. Zároveň jsme vyjádřili veřejnou 
podporu navrhovanému kandidátu za ČSSD  Josefu Roušalovi do senátního 
obvodu 41  (Benešov, část Prahy-východ a část Prahy-západ). V rámci 
kampaně jsme finalizovali přípravu 2 předvolebních akcí 14. Září – 
v Čelákovicích a v Brandýse nad Labem. 
     Probírali jsme stav okresní organizace - ke dni 27. 8. 2024 je celkový počet 
členů okresní organizace 180 členů. Celkem máme 25 základních organizací. 
V letošním roce jsme přijali 2 nové členy. Probrali jsme i některé základní 
organizace - ZO Klecany má 12 členů a aktivní výbor, ZO Husinec-Řež má  
4 členy a z toho 2 odběratele Zpravodaje. 
     Doladili jsme akci „Honzátko“ 28. 9., schválili nákup dvou kytic po 300,- Kč. 
Zabývali jsme se hospodařením za 1. pololetí, které má i kladný posudek 
revizní komise. A připravili říjnový zpravodaj i poradu funkcionářů. V různém 
jsme schválili inventarizační komisi ve složení: ss. Šišáková (předseda), 
Hajleková, Duník. Debatovalo se o akci na Blaníku i o vlasteneckém setkání 
v Příčovech. 
Soudružky a soudruzi, 
čeká nás další úkol. Uspět příští rok ve volbách do Poslanecké sněmovny.  
Tak s chutí do toho! Dejme pětidemolici nebo dnes již možná jen čtyřdemolici 
Stačilo! 

Zdeněk Štefek 
  
Stručný komentář k výsledku voleb lídra Jindřicha Havelky: 

„Pro nás je to úžasný úspěch. My bychom chtěli poděkovat všem voličům, kteří 
přišli k volbám, kteří nám dali hlas.Naše priority jsou historicky dané. My jsme 
se vždycky zabývali sociální prací, zdravotnictvím. Tam bychom chtěli napnout 
práci. Měli jsme priority 300 milionů do výstavby bytů, vybudovat si bytový fond 
na kraji, který byl prodán. Další prioritou je stavebnicové řešení školek, škol, 
bytů či domovů pro seniory. Myslím, že náš program je skutečně pro lidi  
a že máme na čem pracovat a co naplňovat.“ 

 

http://vylepovousluzbu.cz/
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Kompletní výsledky Krajských voleb 

V deseti krajích zvítězilo hnutí ANO, první místo neobsadilo pouze v kraji 
Jihočeském, Libereckém a Jihomoravském. Oproti hlasování v r. 2020 se 
všude snížila volební účast na 32,91%. 

Středočeský kraj: 33,23 % % 2024 
% 
2020  Královéhradecký kraj 34,22 %   

počet zastupitelů:  65    počet zastupitelů:  45   

ANO 25 33,35 18,54  ANO 18 34,54 22,04 

STAN 20 26,91 22,21  Silní lídři pro kraj 13 26,66 0 

SPOLU 13 17,56 0  STAN, TOP, LES a HDK 6 12,15 0 
SPD, TRIKOLORA, 
PRO 4 5,43 0  HLAS samospráv 3 7,06 0 

STAČILO! 3 5,19 0  SPD, TRIKOLORA, PRO 3 6,42 0 

     STAČILO! 2 5,17 0 

Jihočeský kraj: 36,66 %        

počet zastupitelů:  55    Pardubický kraj: 34,35 %   

ODS 34 47,51 17,52  počet zastupitelů:  45   

ANO 17 24,13 18,12  ANO 15 29,78 19,61 

STAČILO! 4 5,57 0  3PK 11 22,39 0 

     Koalice pro PK 6 12,13 13,41 

Plzeňský kraj 32,54 %    ODS, TOP 5 11,15 14,1 

počet zastupitelů:  55    STAN 3 6,96 7,9 

ANO 24 38,63 22,5  STAČILO! 3 6,05 0 

ODS a TOP 9 16,05 21,23  SPD, TRIKOLORA, PRO 2 5,87 0 

STAN 8 13,09 0      

STAČILO! 4 6,68 0  Kraj Vysočina: 36,26 %   

KDU a Pro Plzeňs.kraj 4 6,46 0  počet zastupitelů:  45   
SPD, TRIKOLORA, 
PRO 3 6,09 0  ANO 18 37,55 18,48 

Piráti 3 5,9 13,56  Společně se starosty 11 21,7 0 

     KDU-ČSL 4 8,73 11,96 

Karlovarský kraj: 30,01 %    Starostové pro Vysočinu 4 8,73 11,96 

počet zastupitelů:  45    STAČILO! 3 6 0 

ANO 28 44,03 24,79  SOCDEM 3 5,65 11,86 

STAN 7 12,57 0  SPD, TRIKOLORA, PRO 2 5,5 0 
SPD, TRIKOLORA, 
PRO 4 6,53 0      

Volba pro kraj 3 6,07 0  Jihomoravský kraj: 35,08 %   

ODS 3 5,95 0  počet zastupitelů:  65   

     SPOLU 31 39,91 0 
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Ústecký kraj: 28,13    ANO 22 28,79 19,76 

počet zastupitelů:  55    STAČILO! 4 6,03 0 

ANO 26 39,47 25,88  SPD, TRIKOLORA, PRO 4 5,73 0 

STAN pro UK 7 11,94 0  Starostové pro JM 4 5,68 0 

ODS 7 10,94 12,37      
SPD, TRIKOLORA, 
PRO 6 10,44 0  Olomoucký kraj: 31,44   

STAČILO! 5 7,94 0  počet zastupitelů:  55   

Lepší sever 4 6,63 0  ANO 26 40,42 27,01 

     Starostové pro OK 9 15,3 0 

Liberecký kraj: 33,53 %    Spojenci 24 6 9,62 0 

počet zastupitelů:  45    SPD, TRIKOLORA, PRO 5 9,27 0 

Starostové pro Lib.K. 20 34,75 38,57  ODS, TOP 5 8,64 10,36 

ANO 18 32,87 17,85  STAČILO! 4 6,29 0 

SPOLU 5 8,75 0      
SPD, TRIKOLORA, 
PRO 2 5,17 0  Zlínský kraj: 33,82 %   

     počet zastupitelů:  45   
Moravskoslezský 
kraj 29,97 %    ANO 20 37,27 19,08 

počet zastupitelů:  65    K21 10 18,19 0 

ANO 35 47,22 30,24  ODS, TOP 5 10,49 10,04 
STAN a osobnosti pro 
kraj 11 14,67 0  STAN/TOP a ZVUK 5 10,25 0 

SPOLU 10 13,69 0  STAČILO! 3 5,63 0 

STAČILO! 5 7,4 0  SPD 2 5,06 6,04 
SPD, TRIKOLORA, 
PRO 4 6,41 0      

 

Bez obalu 38/2024 - Ještě není dobojováno 
 
Hned na začátku dnešního dílu Bez obalu bych chtěla 
moc poděkovat za neskutečnou podporu uskupení 
STAČILO! Uspěli jsme v 11 ze 12 krajů, kde jsme 
kandidovali. A u toho 12. bych se ráda zastavila. Chtěla 
bych poprosit voliče z Libereckého kraje, aby zpozorněli. 
A vy, co nějaké znáte, dejte jim vědět. V Libereckém 
kraji STAČILO! skončilo se 4,99 % a k postupu do 
zastupitelstva chybí pouze 9 hlasů. Kdo jste naši koalici 
v Libereckém kraji podpořili, zkontrolujte, prosím, zda 
byly vaše hlasy správně přepočítány – jestliže víte, že 

jste šli volit například v trojici, zda jsou ve výsledcích skutečně započítány tři 
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hlasy. Zjistíte to skrze portál www.volby.cz, kde se proklikáte až k jednotlivým 
okrskům.    Jakékoli nesrovnalosti, prosím, posílejte na info@konecna.cz a 
vždy, prosím, uveďte vaše jméno 
i konkrétní okrskovou volební komisi. Moc vám děkuji. Už v minulosti se nám 
podařilo kvůli chybování v přepočtu získat zpět mandát například v Brně…  
Falešné slevy a triky obchodníků 
Setkávám se s tím čím dál častěji. Slevy a jejich sledování je něčím, co se pro 
spoustu našich občanů stalo neoddělitelnou složkou nakupování. Jsou lidé, 
kteří už nakupují jenom zboží, které je ve slevách. Pro jiné pak sleva slouží 
jako klíčový faktor při nákupu konkrétního zboží, jehož nákup by si bez slevy 
jinak odpustili. Tím, jak občany ožebračila Fialova pětidemolice, pro mnoho 
občanů jsou slevy ještě důležitější.  
     Vedení velkých řetězců si, samozřejmě, všimla tohoto trendu, kterým se 
domácnosti snaží bojovat proti inflaci, a Úřad pro ochranu hospodářské 
soutěže se tak musí zabývat falešnými slevami a dalšími triky, kterými se 
obchodníci snaží maximalizovat svůj zisk. Obchody jsou dle mluvčího úřadu, 
Martina Švandy, slevami natolik zavalené, že spotřebitelé vlastně už ztratili 
ponětí o tom, jaké jsou standardní ceny. 
     Ačkoli od loňska platí novela zákona, jež prodejcům ukládá povinnost 
zveřejňovat nejnižší cenu zboží za posledních 30 dnů, ze které by pak měla být 
vypočtena výše slevy, vzhledem k narůstajícímu podílu zlevněného zboží  
v supermarketech ani tato novela není dostatečná. Problémem je především 
vymahatelnost, konkrétně zanedbatelná výše pokut, které Česká obchodní 
inspekce za falešné slevy a špatné značení cen supermarketům ukládá. 
Zákazník v obchodě těžko pozná, zda je sleva opravdu počítána ze správné 
částky. Často tomu tak není, což potvrzují kontroly České obchodní inspekce, 
která ve druhém čtvrtletí letošního roku uložila supermarketům za falešné slevy 
a účtování jiné než inzerované ceny pokuty v celkové výši 5,8 milionu korun. 
Porušení právních předpisů bylo zjištěno  
u více než 40 procent kontrol. Je tedy evidentní, že supermarkety si těžkou 
hlavu ze správného označování zlevněných produktů nedělají a milionová 
pokuta je pro řetězce počítající tržby 
v miliardách skutečně zanedbatelnou.  
     Další potenciální nekalou obchodní praktikou je označování zlevněných 
produktů v případě, kdy je výhodnost nákupu pro spotřebitele téměř nulová. 
Třeba jako když Albert na Praze 2 lákal koncem června na slevu šesti 
třetinkových lahví plzeňského piva, zlevněných za posledních 30 dní o 10 
haléřů. Že nadnárodní řetězce, které v posledních letech využívaly inflaci  
k neúměrnému nadsazování marží, mnohdy za zboží druhé kvality, ještě mají 
zapotřebí přistupovat k podobným praktikám, považuji za něco, na co je třeba 
upozorňovat a proti čemu by se měl stát snažit bojovat všemi dostupnými 
prostředky. A to i za cenu vyšších pokut, dojde-li k odhalení, že zákon byl  
v konkrétních případech skutečně porušen. 

http://www.volby.cz/
mailto:info@konecna.cz
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Zdaňme nejbohatší! 
Část zemí G20, tedy největších ekonomik světa, navrhuje něco, po čem  
v politice volám již roky a bez čeho se řešení současných světových krizí 
zkrátka neobejde – vyšším zdaněním těch nejbohatších. Země G20 
argumentují tím, že nejbohatší procento světové populace se podílí na 
produkci skleníkových plynů stejnou měrou jako nejchudší dvě třetiny lidstva. 
Analýza britské organizace Oxfam, která bojuje za odstranění chudoby ve 
světě, loni spočítala, že dvanáctka nejbohatších miliardářů je ročně 
zodpovědná za produkci 17 milionů tun ekvivalentu oxidu uhličitého svým 
životním stylem, který obnáší časté létání soukromými tryskáči a používání 
luxusních jachet. Létání soukromými letadly přitom produkuje až desetinásobek 
skleníkových plynů při přepočtu na jednoho pasažéra než komerční lety. Trend 
je nicméně jasný – i zástupcům daleko větších ekonomik, než je ta naše, 
dochází, že vyšší zdanění nejbohatších je nevyhnutelnou cestou. Jen u nás 
asociální vláda nechává zaplatit krize ty nejohroženější zdražováním léků  
a jednadvacetiprocentní sazbou DPH na vložky a tampony. 
Ještě se zastavím u dvou aktualit z Evropského parlamentu… Asi nikoho pak 
nepřekvapí, že zatímco se Maďarsko přidalo k Nizozemsku a požaduje výjimky 
z paktu o migraci, který by měl v EU vstoupit 
v platnost do poloviny roku 2026, česká vláda na jakoukoli snahu o výjimku 
rezignovala. Maďarům stejně jako Nizozemcům, vadí princip, dle kterého 
přetíženým zemím budou ostatní státy pomáhat převzetím části migrantů nebo 
finanční či materiální podporou. Obě země žádají možnost dobrovolného 
vystoupení z plnění paktu. 
     V tiskovém prohlášení pak maďarská vláda uvedla, že hodlá sama 
prosazovat migrační politiku, která bude ochraňovat národní zájmy, zatímco 
vláda v Nizozemku plánuje zavést nejpřísnější azylovou politiku v dějinách 
země. U nás si s Fialovou vládou a ministrem Rakušanem, který   
z odhlasovaného »výpalného« mohl vyjednat výjimky, kdyby neřešil pouze 
korupci ve vlastní straně, 
o odvážné migrační politice můžeme nechat jenom zdát. 
Výjimka z migračního paktu 
Minulý týden jsem podepsala žádost, aby Evropský parlament hlasoval  
o usnesení vyzývající k umožnění členským státům EU vystoupit ze společné 
migrační politiky. Takto z ní již má výjimku Dánsko na základě speciální 
dohody a já se domnívám, že by bylo správné umožnit toto i ostatním členským 
státům. Kvóty, či platit za nepřijímání migrantů pokuty, totiž odmítám. Tak nám 
držte palce, aby se o usnesení hlasovalo a skutečně bylo schváleno. Ukázalo 
by to v Bruselu, co si lidé  
o migračním paktu skutečně myslí a snad by to vedlo k umožnění výjimek. Pak 
už by bylo jen na nás změnit vládu v České republice, protože i kdybychom 
panu Rakušanovi naservírovali tuto možnost pod nos, není vůbec jasné, zda by 
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ji využil. Když totiž mohl samotný migrační pakt odmítnout, neučinil tak,  
a naopak se nám jej snažil představit jako úspěch.  
     V červenci 2024 vydala Evropská komise svou každoroční zprávu  
o právním státu. Česká republika nebyla příliš kritizována, neboť jak je 
nelepším zvykem této Komise, většina kritiky musela být z politických důvodů 
směřována na Maďarsko a nově též Slovensko, kde volby nedopadají podle 
představ bruselských elit. Ale něco přece jen Komise i České republice vytkla. 
Všimla si totiž toho, co čeští politici a mnohá mainstreamová média raději 
přecházejí, a to je kauza Dozimetr. Tu Komise zařadila do kategorie korupce 
na vysoké úrovni a upozornila na to, jak dlouho vyšetřování, nejen této kauzy, 
trvá. České republice pak doporučila pracovat na zkrácení trvání vyšetřování 
případů korupce na vysoké úrovni a zajistit nezávislost vyšetřování a stíhání 
těchto kauz. Inu, vskutku pěkné jméno nám děláte, pane ministře Rakušane, 
když nás na podezřele dlouhé trvání a ohrožení nezávislosti vyšetřování vašich 
kauz musí upozornit i Evropská komise. A to je přitom posloucháte jako 
poslušný psík, na rozdíl od lidí, kteří jsou ochotni hájit také národní zájmy, jako 
to vidíme například na Slovensku. Bohužel nám tu vaše hnutí může dál krást a 
dělat ostudu ještě jeden rok. 
 
Odkaz na aktuální video naleznete zde: 
https://www.youtube.com/watch?v=gOfuABiAJnk  
Tisková konference k úspěchu STAČILO! v krajských volbách: 
https://www.youtube.com/watch?v=u0FZCYqQRU4  
Lidovec Jurečka a Dozimetr Rakušan nachytáni při lži: 
https://www.youtube.com/watch?v=fUnynjJAOEc  
Sestřih debaty s Rakušanem a Bartošem: 
https://www.youtube.com/watch?v=aTXwiOJh-Lw 
Předvolební debata s lídry stran na ČT: 
https://www.youtube.com/watch?v=B1E2pmdylTI  
Povolební rozhovor pro CNN Prima News: 
https://www.youtube.com/watch?v=YH1Vx94_zw0  
 

Chtěla bych Vás, kdo jste z Libereckého kraje, poprosit o to, abyste 
překontrolovali na volebním portálu ČSÚ www.volby.cz, zda byly správně 
započítány hlasy. Jestliže například víte, že jste šli volit STAČILO! čtyři  
a v zápisu svítí pouze jediný hlas, ale i nesrovnalosti v preferenčních hlasech, 
napište mi, prosím, na tento mail (info@konecna.cz).  
Zároveň bych Vás ráda vyzvala, abyste přišli volit i ve 2. kole senátních voleb  
a volili protivládní kandidáty. Zvlášť důležitá je zejména podpora Jaroslava 
Komínka v chomutovském senátním obvodu. I v Senátu může zaznít FIALO, 
STAČILO! S pozdravem                                                                           

 Kateřina Konečná. 

https://www.youtube.com/watch?v=gOfuABiAJnk
https://www.youtube.com/watch?v=u0FZCYqQRU4
https://www.youtube.com/watch?v=fUnynjJAOEc
https://www.youtube.com/watch?v=aTXwiOJh-Lw
https://www.youtube.com/watch?v=B1E2pmdylTI
https://www.youtube.com/watch?v=YH1Vx94_zw0
http://www.volby.cz/
mailto:info@konecna.cz
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Zpráva z jednání VV ÚV KSČM 27. 9. 2024 

 

Seminář komise žen schválený posledním VV ÚV KSČM je přesunut na jiný 
termín (9. 11.) 

Schváleno stanovisko– Vyhazov neschopných pirátů nestačí, KSČM požaduje 
demisi celé vlády!  

K aktuální politické situaci a politickému hodnocení voleb –dostali jsme se do 
většiny krajů, liberecký přepočet hlasů, který požadujeme (schází nám do 
mandátu do deseti hlasů…), musí být řešen v součinnosti s KV! Máme 
porovnání výsledků. V Senátu naši kandidáti kromě Břeclavi dostanou alespoň 
kauci. Poškodila nás kauza Skalického, musíme mít řešení pro příště… Bude 
důležité druhé kolo do Senátu (Komínek), v dalších obvodech žádají většinou z 
ANO o indiv. tajnou podporu…. Jediný Šlachta se ozval, ale pod čarou 
zveřejnění, také kandidát z Prostějova. Obecně platí volit proti pětidemolici. 
Máme 40 zastupitelů místo 13. Doběhli jsme SPD, která má v průzkumech 
dvojnásobné preference.  Nikde neprobíhá jednání o otevřené či tiché podpoře 
(kromě Vysočiny, kde jsou i naše problémy personální). Ano si vybralo koalici 
s ODS, TOP09 STAN a další… Musíme být důslednou opozicí, ne hodnou. 
Budeme svolávat na počátek listopadu (9. 11.) poradu všech krajských 
zastupitelů. Porady předsedů klubů budou min. 1x za půl roku. 

VV vyslovuje poděkování všem, co se na výsledku podíleli, bude svolán 

celostranický aktiv ke kraji Vysočina s účastí členů VV UV do konce roku 2024, 

VV nesouhlasí s uzavřením dohody o toleranci v Kraji Vysočina a doporučuje 

při jednáních usilovat o poměrné zastoupení ve výborech a komisích. 

Zahájena byla vnitrostranické diskuse o politickém přístupu k volbám do PS 

PČR. Bude to souboj SPOLU a ANO. Bez nových nápadů, nových lidí to 

nemáme šanci probít. Úbytek v krajských volbách – řada voličů našich to 

nepovažovala za střet. I naši lidé dali hlasy opět ANO, měli strach, že se tam 

nedostaneme. Zahájili jsme debatu o variantách - KSČM (a na kandidátkách 

koaliční partneři), koalice Stačilo (načítací klauzule - 8% pro 2 subjekty) a nový 

subjekt Stačilo se zastoupením KSČM (5%). 

Vzat na vědomí plán nejdůležitějších stranických jednání a s tím souvisejících 

úkolů od II. pol. 2024 do roku 2026, rozhodne ÚV KŠCM, řeší se změna stanov 

a polit. program. Navrženy 17.12.2024 – 31.1.2025 – výroční členské schůze 

ZO KSČM, 13. 1. 2025 – 2. 3. 2025 – okresní konference KSČM, březen 2025 

– zasedání ÚV KSČM – teze volebního programu a schválení KL pro volby do 

PS, březen 2025 – krajské konference KSČM, květen 2025 – celostranická 

konference, květen 2026 – XII. Sjezd. 
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Na vědomí vzat i návrh na svolání celostranické konference KSČM na 24. 

květen 2025 (stanovy, program KSČM) a stanovení klíče pro volbu delegátů 

(1:250), rozhodne opět ÚV KSČM.  

Probrán přehled aktuálních úkolů z jednání VV ÚV a ÚV KSČM. 

Diskutovány teze programu pro volby do PS PČR, jsou otevřené pro jednání 

ÚV KSČM i další kroky. 

V ekonomických otázkách schváleno vytvoření skupiny energetického 
managementu. 

Projednáno vyhodnocení hospodaření organizační jednotky ÚV KSČM za 1. 
pololetí 2024 - půjde na UV KSČM - v pololetí ztráta 1,6 mil. Kč. Výnosy na 
61% rozpočtu, náklady na 47% rozpočtu. 

Podána informace o situaci a.s. Futura - počet výtisků je stále stejný, zabírají 
karikatury vládních představitelů. Finančně stabilizovaní, na BÚ 900.000 Kč, na 
TU 400.000 Kč,  závazky uhrazeny. Vydání knihy J. Vaška už je blízko. Vyšla 
příloha k 75. výročí diplomatických  československo-čínských vztahů. Vydají se 
2 kalendáře. Navýšení eshopu kvůli kampani novinek.cz… 

Podpořeno hlasování per-rollam o účasti zástupců ÚV KSČM na 24. 
Mezinárodním setkání komunistických a dělnických stran v   Bejrútu – Libanon, 
ve dnech 23. – 28. 10. 2024 (ss. Roman, Horák), proběhne vzhledem k situaci 
ale v Istanbulu 

Schválen program 28. schůze VV ÚV KSČM 18. 10. 2024, mimořádná VV ÚV 
KSČM bude i před jednáním ÚV KSČM 5. 10. 

 

POSTŘEHY Z JEDNÁNÍ KV KSČM 22. 9. 2024 

 
Tak  a je po krajských volbách. Co mi to dalo? Tak 
jako každému z nás úspěch. Pocit to je krásný a je 
vidět, že lidé již mají dost toho, žít jako otroci a 
sluhové kapitalismu. Ano, musíme si říci, že ten sám 
nezanikne. Je třeba myslet na to, jak budeme žít my 
stávající, ale hlavně naše děti, vnuci a pravnuci. Proto se s vámi podělím o 
myšlenky, které zazněly   
v neděli 22. 9. na zasedání krajského výboru KSČM.  

 Už to, že krajský výbor se konal bez možnosti elektronického připojení, je 
povzbuzení. Přítomnost našeho koaličního partnera ze sociální demokracie pí. 
Jany Volfové a pana Pavla  Havránka, dvojky na naší krajské kandidátce, 
přispělo k dobrému průběhu krajského výboru. Byl jsem i překvapený jejich 
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otevřeností. Je třeba přidat i vystoupení našeho Zdeňka Štefka, ze kterého 
prostě mluví zkušenost. Je škoda neúčast naší jedničky, soudruha Jindřicha 
Havelky, ale pracovní povinnosti záchranáře jsou prostě povinnosti. Mohli jste 
číst v novinách, na internetu, prostě jsme uspěli.  

Dovolte mi, abych ukázal i na jednu zajímavost a to na naši Zdeňku 
Hajlekovou a mou osobu,  přesto, že jeden z nás byl na 62.místě kandidátky a 
druhý na 67.místě, získali jsme 28 a 20 preferenčních hlasů. V tom je jedna z 
myšlenek, která padla i na KV KSČM. Už dnes po úspěšném absolvování 
voleb musíme hledat lidi, kteří s námi  
v místech komunikují a jsou ochotni nám pomáhat. A že to naše základní 
organizace bez rozdílu potřebují, protože jsou v malém počtu, přestárlé, není 
třeba diskutovat. Jak padlo na krajském výboru, příští rok budou parlamentní 
volby a již dnes musíme hledat kandidáty. Normální lidé to od nás očekávají. 

Těší mne úspěch a o to více to musí každého z nás motivovat k ještě větší 
aktivitě.  

Diskutovalo se i tom, že by krajský výbor společně se sociální demokracii 
vydával několikrát ročně zpravodaj nebo noviny s tím, že na názvu nezáleží. 
Rozhodující musí být obsah. Každopádně jak předseda KV KSČM s.Klán 
zdůraznil, obsah je jedna věc a snad nejdůležitější je distribuce.  
Co říci závěrem? Ukázalo se, že cesta spojené levice KSČM, ČSSD  
a ČSNS pod názvem STAČILO! má význam a je správná. Lidé nás podpořili a 
s jejich pomocí přístí rok určitě uspějeme ještě lépe. 

                                                    Stanislav Šrámek, člen KV KSČM 

 
STANOVISKA VYŠŠÍCH STRANICKÝCH ORGÁNŮ: 

Řekněme Fialovi a jeho pohůnkům v krajích STAČILO! 
 
Již za nedlouho proběhnou v České republice volby do zastupitelstev krajů. 
Krajské volby, ač si to mnoho občanů nepřipouští, jsou pro ně důležité. Kraj má 
na život občana České republiky obrovský vliv. Kraje řeší například strukturu 
zdravotnictví, středního školství či veřejné dopravy, silnic II. a III. třídy a měly 
by řešit i sociální oblast. V mnoha krajích jsou velké tlaky na privatizaci 
krajských zdravotnických zařízení do soukromých rukou, což by znamenalo 
výrazné zhoršení dostupnosti zdravotní péče! Ve veřejné dopravě většina krajů 
osekala spoje a výrazně zdražila jízdné, dochází ke slučování škol. V oblasti 
sociální péče soukromé firmy sanují to, co nezvládají kraje,  
a výsledkem jsou předražené a těžko dostupné služby pro občany. 
Nevyužívaná je      i jejich možná legislativní iniciativa.  
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 V krajích dnes vládnou lidé, kteří neřeší skutečné problémy obyvatel. 
Starají se pouze     o vlastní kšefty. Korupční skandály na krajích provázely 
vládnutí ODS i ANO po celé uplynulé volební období. Šlo například o: 

- ovlivňování dopravních zakázek v Olomouckém kraji náměstkem 
hejtmana za ODS Záchy; 

- odsouzení na základě účasti na organizované zločinecké skupině 
hejtmana Moravskoslezského kraje za ANO Krkošky za uplácení 
lékařů;  

- obvinění kandidáta na hejtmana za ANO v Ústeckém kraji Hrabáče ze 
zločinu přijetí úplatku, sjednání výhody při zadání veřejné zakázky  
a krácení daně a také pro přečin zneužití pravomoci úřední osoby. 

 Občané v krajích potřebují dostupné zdravotnictví, školství, kvalitní 
dopravu i efektivní              a fungující sociální služby. Současná garnitura ve 
vedení krajů prokázala, že na občany kašle              a sleduje pouze svůj 
osobní prospěch.  
KSČM proto říká v krajích: STAČILO! 

              VV ÚV KSČM, 27. 8. 2024 
 

Vyhazov neschopných Pirátů nestačí, KSČM požaduje demisi 
celé vlády! 
 
Před třemi roky vstoupila Česká pirátská strana do vlády tzv. pětidemolice. Pro 
vládní koalici byli ovšem zbytečným přívěskem – jejich hlasy nepotřebovala. 
Přesto, v rámci tehdejší euforie z vítězství pravice, byli do vlády milostivě 
připuštěni, aby se svými pouhými čtyřmi poslaneckými mandáty ovládli přímo 
tři ministerstva a prostřednictvím svých náměstků řadu dalších. Ovšem za cenu 
absolutní rezignace na jakékoliv předvolební sliby a svůj program. Tři roky tak 
podporovali vládní asociální politiku! Byli u drahoty, inflace i nákupů 
předražených a zbytečných zbraní za desítky miliard.  Piráti vládní koalici 
po celou dobu ochotně drželi. A to až do chvíle, kdy premiér Petr Fiala oznámil 
svůj záměr odvolat jejich ministra pro místní (ne)rozvoj Ivana Bartoše, který 
absolutně nezvládl digitalizaci stavebního řízení. Tedy oblast, která vždy byla 
pro Piráty vlajkovou lodí. 
Nyní se v plné nahotě ukazuje, že Piráti byli ve vládě jen pro svá koryta. Když 
se měli ozvat, mlčeli. A když by možná bylo lepší mlčet, ochotně roztleskávali 
své ministerské kolegy v jejich asociální politice. Reflexe nula. Až najednou 
zaznívají z části pirátské strany kritické hlasy. Vládní špínu tak na povrch 
vynáší ti, kteří roky popírali, že by nějaká existovala. A výsledek? Voliči 
vystavili pirátům účet v krajských volbách, kdy po neúspěchu ve volbách do 
Evropského parlamentu hodili přes palubu i jejich zástupce ve všech krajských 
zastupitelstvech s výjimkou jednoho. Oproti tomu koalice STAČILO! minulý 
víkend uspěla v 11 ze 12 krajů, ve kterých kandidovala. Je to velký 
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úspěch a moc děkujeme všem voličům, kteří dali důvěru koalici, jejíž 
součástí je i KSČM. Své motto „FIALO, STAČILO!“ bereme vážně. 
V žádném případě proto – na rozdíl od Pirátů, ale i dalších stran – 
nevyměníme naše hodnoty, a principy a programové priority za dobře 
placená místa! Z tohoto důvodu opakovaně vyzýváme Fialovu vládu 
k demisi! 

VV ÚV KSČM, 27. 9. 2024 
 
 

Prohlášení k 80. výročí Slovenského národního povstání 
 
      S úctou si spolu se slovenskými lidem, našimi 
bratry, připomínáme 29. srpna 80. výročí vypuknutí 
Slovenského národního povstání, největšího 
protifašistického vystoupení v 2. světové válce na 
území bývalého Československa proti fašismu, 
nacismu a porobě bratských slovanských národů 
Slováků      a Čechů.                                                                                                                                                       
Slovenské národní povstání se přihlásilo k 
jednotné Československé republice a odmítlo Slovenský štát kolaborující 
od počátku svého vzniku s hitlerovským nacistickým Německem. Po boku 
bratrů Slováků se do povstání přímo zapojilo přes dva tisíce Čechů, dále 
mnoho Poláků, Rumunů, Rusínů, Ukrajinců, Francouzů, Bulharů a 
Jugoslávců. Velkou materiální pomoc mu poskytl Sovětský svaz, v menší míře 
západní spojenci. Povstání tak mělo široký internacionální rozměr.  
      K Slovenskému národnímu povstání však také patří i významná odborová 
událost. Dne 15. října 1944 se v Podbrezové uskutečnila Konference 
závodních výborů a důvěrnických sborů. Na ní vystoupil Jan Šverma, 
československý poslanec předválečného Národního shromáždění. Jeho slova    
o nutnosti vytvoření jednotné odborové organizace a potřebě spravedlivého 
řešení národnostní otázky po válce se setkala s velmi kladným přijetím. Dle 
pamětníků byl ze všech řečníků právě Švermův projev odměněn největším 
potleskem přítomných. Tento odkaz byl v roce 1990 v Československé 
republice zapomenut a těžce vybojovaná odborová jednota rozbita.  
     Odkaz Slovenského národního povstání si připomínáme dnes - kdy ve 
světě, na Blízkém Východě,    v Evropě opět zuří válečné konflikty -  
s  mimořádnou pozorností. Zlo fašismu, genocidy, zotročování pro 
náboženské vyznání, politické přesvědčení, pronásledování a vraždění 
pro odborovou svobodu  sdružování a hájení zájmů pracujících není 
zažehnáno a nabývá stále na hrozivějšího rozsahu. Jsme opět svědky, jak 
nejmocnější imperialistické státy a vládnoucí skupiny světa metodou: „Rozděl  
a panuj!“, sází tu na otevřenou, tu na skrytou podporu fašismu a válečného 
šílenství. Prostředky na roztáčení válečného úsilí se nacházejí snadno, 
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finanční prostředky na udržení mezd, platů, základních životních jistot se  
v kapitalismu hledají obtížně. Lidská důstojnost a právo na život jsou neustále 
pošlapávána.  
     Je proto povinností i odborových svazů pracujících zvednout prapor 
boje za mír, proti válkám   a za lidskou důstojnost. Proto si, drazí slovenští 
bratři, spolu s Vámi připomínáme odkaz Slovenského národního povstání, 
který nesmí být zapomenut. Stejně tak nesmí být zapomenuto, kdo před 85 
lety,  1. září 1939 rozpoutal dosud nejstrašnější válku v dějinách lidstva 2. 
světovou válku.   

 

PRACUJÍCÍ V BOJI ZA MÍR MUSÍ BÝT JEDNOTNI PO CELÉM SVĚTĚ, PAK 
ZVÍTĚZÍ! 

                                                           Centrála OS ČMS v Praze 29. srpna 2024 
 

Vyjádření k přístupu vlády k valorizaci platů ve veřejné sféře 
 
     S rozhořčením Odborové sdružení Čech, Moravy, Slezska (OS ČMS) vnímá 
přístup současné pětikoaliční vlády premiéra Petra Fialy k požadavku 
odborových svazů na 10% valorizaci platů zaměstnanců veřejného sektoru. 
Návrh ministrů vlády o růst platů ve veřejné sféře o 3 až 5% od září 
letošního roku je výsměchem zaměstnancům v nejnižších tarifních 
třídách a je nepřijatelný.    
OS ČMS připomíná Vládě České republiky, že dnes tarifní úprava platů ve 
veřejné sféře je taková, že od 1. tarifní třídy, která se celá nachází pod 
minimální mzdou, až po 6. tarifní třídu, ve které se pod minimální mzdou 
nachází prvé dva platové stupně. Tarifních tříd je dnes 16 a neodráží jen 
princip zařazení zaměstnance podle skutečně vyznávané práce s největší 
odborností, ale také odráží statut pracoviště. Tedy většina zaměstnanců 
veřejné správy se pohybuje od 3. do 11. platového stupně na úrovni obcí  
a krajů. Ti bez osobního ohodnocení, případně zákonných příplatků nemají 
možnost dosáhnout ani na průměrný plat odpovídající průměrné mzdě. Vláda 
by měla přehodnotit platové tarify a stupně ve veřejné sféře, tak aby se 
ani nástupní platy nepohybovaly pod minimální mzdou!                                                                                                                           
Z výše uvedeného pohledu ultimátum vlády, že nepřijmou-li odborové svazy 
vládní návrh, tak ponesou vinu za nevalorizování platových tarifů nejméně 
placených zaměstnanců, rozhodně odmítáme.     
     OS ČMS deklaruje trvání stávkové pohotovosti a připravenost podpořit 
aktivně stávku zaměstnanců veřejného sektoru.                                                                                                        
Vláda České republiky dokáže sehnat finanční prostředky na své nejrůznější 
aktivity, včetně zahraničních dobrodružství a zbrojení, nemá však ochotu 
hledat finanční prostředky pro své zaměstnance. To je alarmující  
a tragické!  
                                                    Centrála OS ČMS v Praze dne 29. srpna 2024  
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ZE ŽIVOTA ZO a NAŠICH ČLENŮ 
 

Předvolební akce v sobotu 14. 9. 2024 v Čelákovicích 
 a v Brandýse nad Labem 
 
Předpověď počasí na tento víkend byla 
velmi špatná. Už od počátku týdne 
hydrometeorologové předpovídali velké 
množství srážek a povodně. Jejich 
předpověď se, bohužel, naplnila beze 
zbytku. A tak v tomto nepříznivém počasí, 
dešti a prudkém ochlazení, jsme pořádali 
okresní předvolební akci        v Čelákovicích 
a Brandýse nad Labem. V Čelákovicích nás 
před deštěm krylo podloubí před poštou, 
kam jsme umístili náš volební stánek. V 
Brandýse jsme postavili malý párty stan, 
která nás před nepohodou jistil. 
Na obě místa se dostavili kandidáti z 
předních míst naší kandidátky – Zdeněk 
Štefek, Dana Smejkalová, Tereza Čechová-
Humpolcová a Jan Tvrdý. Do Brandýsa nás 
ještě přijel podpořit místopředseda KSČM 
Milan Krajča. Na akci se omluvil lídr Jindřich 
Havelka, protože vzhledem k předpovědím 
počasí, měl pohotovost. 
V Brandýse se u 
našeho stánku také 
zastavili zástupci 
městské policie.  
Díky silnému dešti 
především v 
Čelákovicích mnoho 
občanů nechodilo, ale 
ti, kteří šli kolem, tak to 
buď byli naši členové či 
sympatizanti  nebo se 
na nás netvářili nepřátelsky. V Brandýse už bylo o poznání lepší počasí a tak i 
možnost kontaktovat více osob. U dětí vyhrávaly balónky, dospělým jsme 
rozdávali volební noviny a další tiskoviny. 
A tak se nám snad také podařilo získat několik hlasů pro kandidátku č.22. 

                                                                                   Zdeňka Hajleková 



17 
 

S dobrými přáteli na bratrském Slovensku    
 
Na podzim loňského roku 
vyvstala na jednání 
Středočeské krajské rady 
KČP myšlenka 
zorganizovat autobusový 
zájezd na památná místa 
Slovenského národního 
povstání, které letos 
oslavuje 80.výročí a 
následných obětí 
banderovců v Žilinském 
kraji v obcích Krasňany, Varín a Strečno. Od první myšlenky nebylo daleko 
k její realizaci. Již začátkem roku jsme rozhodli na jednání KR, že autobusový 
zájezd uskutečníme. Ačkoliv původně hlavním organizátorem nebyl předseda 
KR František Kovář, přesto se zájezd uskutečnil zejména díky jeho obětavé 
mravenčí práci. Vyřizoval potřebné podklady pro pobyt, jednal s našimi 
slovenskými přáteli, shromažďoval finanční prostředky, přes zástupce 
jednotlivých OR jména, data a další potřebné údaje  
o účastnících zájezdu, zkrátka vše připravil a na zlatém podnose nám podal. 
Nám už zbývalo pouze jediné, dostavit se včas k odjezdu autobusu. Ráno 
v pátek 6.září jsme krátce po 6:45 hod. vyrazili směr Slovensko. Zájezdu se 
zúčastnilo 40 členů KČP včetně jejich sympatizantů. Téměř polovinu tvořili 
členové z OR Beroun a to zejména díky jejich předsedovi příteli Jirkovi 
Pokornému, který se však, k naší velké lítosti, nakonec zájezdu nezúčastnil 
z důvodu zdravotní indispozice.                                                                         
     První zastávkou, když nepočítám benzinu a hraniční přechod, byla Dubnica 
nad Váhom. Na přátelské besedě zorganizované členy bratrské organizace 
našeho klubu jsme se dozvěděli informace o historii vzniku jejich klubu  
i zajímavosti o tomto, kdysi velmi pokrokovém a průmyslovém městě středního 
Pováží. Nechybělo ani drobné občerstvení, zejména domácí pálenka 
stvrzovala naše družební vztahy. Do Žiliny, cíle naší cesty a místa našeho 
pobytu, jsme dorazili v pozdním odpoledni. Po ubytování většina účastníků 
navštívila blízký obchod Billa, někteří večer věnovali prohlídce centra města, 
jiní zase místním pohostinstvím. 
     Do Krasňan, prvního místa pietního aktu, jsme odjížděli v sobotu v 10:30 
hod. Využil jsem času do odjezdu a spolu s předsedou KR Františkem 
Kovářem jsme se vydali na prohlídku žilinskými ulicemi. Cestou jsme hovořili   
o palčivých organizačních otázkách nejen klubu, ale i stranických organizací  
a současné naší i evropské politické scény.  
     Po příjezdu do Krasňan,  místa konání oficiálního pietního aktu, nám 
zbývala necelá hodinka, kterou opět účastníci využili individuálně a každý dle 
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svého uvážení. Někteří navštívili místní hospůdku, já s několika přáteli jsme se 
vydali na prohlídku nedalekých sádkových rybníků. Pietní deska štábního 
strážmistra Ladislava Patočky, oběti banderovců, na budově zdejší hasičské 
zbrojnice připomíná jeho památku. Místní hasiči spolu se starostkou obce 
připravili pro účastníky aktu drobné občerstvení, chutné klobásky a domácí 
pálené. Potěšující byl i počet účastníků aktu včetně mnohých místních občanů, 
kterých jsem odhadoval kolem 100 osob.  Pietní akt zahájil nástup 
praporečníků se zástavami, poté, za zvuků pochodu padlých revolucionářů, 
zástupci jednotlivých delegací položili věnce a květiny pod pamětní desku 
oběti. Po slovenské a české státní hymně vystoupili představitelé jednotlivých 
delegací. Pietní akt ukončil pochod SNB. Velmi potěšující byla skutečnost, že 
naše středočeská delegace byla zdaleka nejpočetnější a tvořila téměř polovinu 
účastníků aktu. 
     Druhým zastavením byla sousední obec Varín, kde prakticky s totožným 
scénářem proběhl pietní akt u sochy příslušníka SNB. Z Varína jsme se 
přesunuli do města Strečna, kde po absolvování asi 500 m strmě stoupající 
cesty na vrch Zvonica a následném zdolání cca 60 schodů, proběhl třetí, 
poslední, pietní akt u pomníku francouzských partyzánů, opět ve stejné režii, 
jako dva předešlé. Se dvěma výjimkami. Na úvod, kromě slovenské a české 
státní hymny zazněla i hymna Francie. Naše pietní putování jsme na počest 
našich hlavních osvoboditelů zakončili hymnou sovětskou. 
     I když jsem v předešlých pietních aktech nejmenoval žádného z řečníků, 
většině čtenářů by jejich jména stejně nic neříkala, tak na tomto místě musím  
a velmi rád, ve shodě s většinou účastníků našeho zájezdu, vyzdvihnout 
vystoupení Jozefa Hrdličky, předsedy Komunistické strany Slovenska, který na 
rozdíl od předešlých řečníků nepotřeboval ani mikrofon a jehož vystoupení 
sklidilo všeobecný zasloužený a bouřlivý potlesk. 
     Pohled od památníku po okolní divukrásné krajině se zříceninou hradu 
Strečno nad údolím Váhu vnímám jako tu pověstnou třešničku na dortu 
v našem putování za obětmi banderovců. 
     Po příjezdu na ubytovnu a vytoužené sprše se většina rozhodla, že dnešní 
vydařený den zakončíme večer společným posezením v některé z blízkých 
restaurací. Posezení se skvělou partou Berouňáků, u šťavnatých vepřových 
žebírek a výborného piva Koníček, bylo příjemným vyvrcholením zážitků 
dnešního dne. 
     V neděli brzy ráno byl „budíček“ a v 7 hodin odjezd směr Banská Bystrica. 
Po dvouhodinové cestě plné serpentin, které náš řidič zvládal s bravurní 
jistotou a elegancí baletního mistra, jsme dojeli do třetího největšího města 
Slovenska. Na prohlídku Památníku Slovenského národního povstání jsme 
měli pouze necelé tři hodiny. Rozlehlý památník se rozkládá ve třech patrech 
památkové budovy. Sály obsahují velké množství zajímavých exponátů, zbraní, 
uniforem, dobových předmětů…. Velmi emotivně a citově na mě zapůsobila 
hned vstupní expozice a videoprojekce znázorňující výseč ze života vesničanů 
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a partyzánů v boji proti příslušníkům Hlinkovy gardy a nacistickým vrahům. Na 
to, aby si člověk mohl všechny vystavené věci v klidu prohlédnout a seznámit 
se i s obsahem doprovodných informačních tabulí, by potřeboval nejméně půl 
dne. Obejít všechny vystavené exponáty ani pro mě, jakožto jednoho 
z mladších účastníků zájezdu, nebylo zcela bezproblémové.    
  O to více jsem obdivoval některé dříve narozené a fyzicky hendikepované 
přátele, se kterými jsme celý obdivuhodný památník prošli.  
     Cesta domů, vzhledem ke skutečnosti, že jsme jeli v neděli odpoledne,  
v dopravní špičce, kdy se vrací většina Pražáků a výleťáků, proběhla, až na 
krátké zdržení, naprosto bezproblémově, ostatně tak, jako po celou dobu 
našeho zájezdu. Ke stanici metra Černý Most jsme dorazili kolem sedmé 
hodiny večer, tedy včas, aby i účastníci ze vzdálenějších míst měli možnost 
stihnout dopravní spoje do svých domovů. 
     Ještě jednou touto cestou děkuji příteli Františku Kovářovi za možnost 
zúčastnit se skvělého zájezdu, který utužil a posílil naše vztahy se slovenskými 
přáteli a perfektnímu řidiči autobusu, který nás bezpečně vozil po cestách naší 
bývalé společné republiky. 
     Na závěr si dovolím ocitovat SMS od nymburských přátel, kteří se zájezdu 
také zúčastnili a kterou mi poslali ještě v neděli večer: „Vláďo, děkujeme  
a hlavně za výlet, který jsi nám doporučil. Bylo to krásné a hlavně důležité 
přátelství a poznání nových lidiček, krajů. Těšíme se na příště a Tobě přejeme 
krásný večer s manželkou… později dobrou noc…pa“.  
Myslím, že to plně vystihuje moje předešlé řádky a není k tomu co dodat…snad 
jen Vivat Slavi !!! 

 Vladimír Duník, OR KČP Praha – východ 
 

Z pietního aktu k 73. Výročí zavraždění Jaroslava Honzátka 
 
28. září se v Čelákovicích konal 
každoroční pietní akt. Přítomen byl i 
místopředseda ÚV KSČM Milan 
Krajča, za pražský KV KSČM Marta 
Semelová, zástupci KČP a dalších 
středočeských okresů KSČM. 
Desítky lidí se sešly u místa, kde 
v roce 1951 stávala služebna SNB. 
Být tu právě ten rok, viděli bychom 
strašné věci. V ukradené sanitce 
vylákají Ctirad Mašín, Paumer a 
Janata mladého strážmistra SNB 

Jaroslava Honzátka pod záminkou nehody ze služebny. Na místě vymyšlené 
nehody je spoután a odvezen zpět. Honzátko, který má těhotnou ženu a 
malého syna, je s rukama svázanýma za zády Ctiradem Mašínem omámen 
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chloroformem. To však Mašínovi nestačí. Bere do rukou skautskou dýku a 
Honzátkovi, ač je zcela neschopen jakékoliv obrany, nemilosrdně podřezává 
krk… 
Jednoznačná vražda, říká si každý normální člověk. I za války dle mezinárodní 
úmluvy o zacházení s válečnými zajatci by šlo o válečný zločin. 
Ale dnes je zvláštní doba. Z hrdinů se stávají vrazi, z vrahů hrdinové. Z vítězů 
poražení a z poražených vítězové. Mašínové a oslavné tanečky kolem nich 
jsou toho důkazem... 
Každý, kdo jen poukáže na to, 
že "Západ" jaksi není 
synonymem demokracie a 
svobody, ale má vlastní zájmy, 
je skoro zločinec či nepřítel. 
Každý, kdo chce mír a ne 
přilévat olej do ohně válečných 
konfliktů, je agentem Ruska 
apod. Ukazovat na 
vytipovaného domnělého 
viníka všeho zlého je 
historicky známá metoda, 
stejně jako chléb a hry. To zažil ostatně nejen Dimitrov, ale třeba i Masaryk… 
Ale my tuto hru hrát nebudeme. 
Právě v této době je třeba jasně říci, že vražda zůstane vraždou a vrah zůstane 
vrahem. Právě v této době je třeba říci, že nezapomínáme na skutečné hrdiny 
ani na oběti.  
Pravda vítězí. 

Zdeněk Štefek 

 
Šestý ročník setkání vlastenců v Příčovech u Sedlčan 

17. srpna 2024 se uskutečnil 6. ročník setkání vlastenců v Příčovech  
u Sedlčan. Než „zhodnotím“ vlastenecké setkání, chtěla bych říci něco  
z historie zámku a také něco málo o majitelce tohoto objektu. 
     Vlastníkem zámku v Příčovech je MUDr. Alice Tomková, která již šestý rok 
propůjčuje areál (tedy hlavně zahradu) k setkávání vlastenců naší republiky. 
Zámek prochází rekonstrukcí, paní majitelka pracuje na tom, aby se z něj stalo 
významné regionální kulturní centrum – místo, kde probíhají koncerty, literární 
setkání        a další zajímavé akce. Vlastenecké setkání spojilo lidi napříč 
politickým spektrem, různých oborů a profesí - spisovatele, hudebníky, 
sociology, politiky, biology, aktivisty a další. Jedním a dostačujícím pojítkem je 
láska k vlasti a k českému národu. Pro celé generace našich předků bylo 
vlastenectví něčím pozitivním a hodným úcty. Pokládalo se za samozřejmé, že 
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každý dobrý člověk 
je vlastenec. Že 
každý dobrý člověk 
miluje svůj národ  
a svou vlast,  že by 
měl pracovat k 
jejich zvelebení. Že 
základní přínos pro 
lidstvo je v tom, co 
uděláme pro svou 
vlast, nikoliv pro 
anonymní 
globalistickou 
komunitu. 
Příčovský zámek 
má historický 
význam díky své architektuře a díky stavu  
a obsahu některých dokumentů, které se dochovaly a zmiňují se o něm. 
Poskytuje nám i dalším generacím nesmazatelný pohled na vývoj barokních 
panských sídel nejen v okolí Sedlčan.      
V případě mlýna jde o zbytky jednoho z nejstarších, nejkrásnějších a největších 
větrných mlýnů holandského typu nejen u nás, ale dokonce i v celé Evropě. 
Přesná doba jeho vzniku ani zakladatel nejsou známy. Výstavba se odhaduje 
do období 16. až začátku 17. století a zakladatelem mohl být podle některých 
údajů Jakub Krčín, Schönpflugové z Gamsenbergu, kteří postavili v letech 
1718 až 1784 v obci nejen zámek, ale též několik hospodářských objektů, 
František Norbert Kfelíř ze Zakšova, jenž Příčovy vlastnil v letech 1757 až 
1764, nebo také Lobkovicové.  
Ani přesná doba, kdy vznikla vesnice Příčovy, není dosud známa. Vzhledem  
k jejímu původnímu jménu Přechův Luh, které označovalo místo neosídlené, 
zamokřené, však můžeme soudit, že byla založena v průběhu 12. až 13. 
století. Písemné zprávy o vesnici však pocházejí až z druhé poloviny 14. 
století. Tehdy ves patřila do majetku mocného rodu jihočeských Rožmberků. 
Vůbec první dochovaná písemná zmínka o Příčovech pochází z 29. března 
1365, kdy bratři Petr, Jošt, Oldřich a Jan z Rožmberka darovali faráři v kostele 
v Dublovicích roční plat zapsaný na jejich majetku z pozemků patřících 
vesnicím Dublovice a právě Příčovy. Součástí rožmberského majetku pak byly 
Příčovy ještě několik následujících let. 
Letošní setkání mělo následující program:                                                                                                       
10:00  Mše svatá v současném obřadu česky v kapli sv. Vojtěcha – celebruje       
P. Stanislav Přibyl, P. Stanislav 
           Zápotocký  (Mše svatá v tradičním obřadu latinsky byla letos, bohužel, 
zakázána pražským arcibiskupstvím. 
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11:00 - 18:00 program moderovala Zuzana Stirská a Robin Čumpelík 
Panely:                                                                                                                                                                   
11:00-12:30 - Jak vše přežít a nezbláznit se?  Moderátor: Michal Semín 
                      Panelisté: Jan Tománek, Ivan Hoffman, Milan Vidlák, Miroslav  
                      Ševčík 
13:00-14:30 - Americkoruská válka na Ukrajině  Moderátor: Stanislav 
                      Novotný. Panelisté: Petr Drulák, Jaroslav Štefec, Marek Obrtel, 
                      Petr Markvart, (tady musím podotknout, že Petr Drulák řekl jasně  
                      a stručně, proč, co, kdo a jak. Video YouTube – Petr Bureš, stojí  
                      opravdu za zhlédnutí.) 
15:00-16:30 - Kultura a politika – propojenost opět a znovu  Moderátor: Petr 
Žantovský.                               
                      Panelisté: Jarek Nohavica, Vítězslav Jandák, Miloš Zábranský 
Prodej knih:   ing. J. Buzek – Zakázané vzdělání, ABB knihy (A. B. Bartoš), 
Slovanská kultura (Zdeněk Říha), křesťanská literatura. 
Záznam:        Inovace republiky, Petr Bureš TV, Raptor TV 
Dále spousta stánků, nejen občerstvení, ale bylo možno zakoupit i různé 
vlastenecké předměty.  
      
     V Příčovech jsem byla podruhé.  Poprvé to bylo v roce 2022. Bylo to hezké 
setkání, ale dobrý pocit jsem z toho neměla. Záměr dobrý, ale téma „covid“, no, 
a převážně SPD. Že pojedeme na letošní setkání, jsme se rozhodli na poslední 
chvíli. Vlastně mě pozval nebo lépe řečeno lákal, můj kamarád Dominik 
Karpíšek z Nymburka. Ještě v sobotu ráno jsme se domlouvali po telefonu, zda 
jedeme či ne. A jak já říkám, spontánní akce jsou nejlepší, stálo to za to, ještě 
teď jsem plná emocí. Počasí nám sice nepřálo, chvílemi lilo jako z konve, ale 
lidé vydrželi. Setkala jsem se se spoustou zajímavých lidí, které znám   
z alternativních médií. Jako např.:  Hned, sotva jsme přijeli, u vchodu do areálu 
jsem se málem srazila s Petrem Hájkem (Protiproud), úžasný to člověk. Dále, 
náš Petr Bureš, Petr Drulák (moje jednička, kterou poslouchám na YouTube – 
Aby bylo jasno – Nalevo). Škoda, že tam nebyl pan Jan Schneider, kterého 
také poslouchám na stejném kanálu YouTube – Jsme ve válce – moc 
doporučuji, skvělý člověk. Koho bych tak ještě vyjmenovala: Jaroslav Štefec, 
Jarda Foldyna, samozřejmě Pepík Skála, Zuzana Majerová – Trikolóra, 
Martina Kociánová – Inovace republiky, Jindřich Rajchl – málem mi umačkal 
ruku. :-) Mnoho dalších a dalších osobností. No,     a samozřejmě GARGAMEL 
– Michal Svatoš, jehož denní analýzy můžete číst na www.michalapetr.com.          
Z umělců: Ivan Vyskočil, Jaroslava Obermajerová, Víťa Jandák a Jarek 
Nohavica, se kterým zpívali všichni, i když vypadl proud. Napřed jen na 
zámku, poté v celých Příčovech. Že by náhoda??? 
Shrnutí jednou větou: Bylo to skvělé!!! A abyste to věděli, příště pojedu zas! 
Setkání vlastenců je každý rok  asi tak v půli srpna. 
                                                                                                    Marie Šišáková 
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80 let od Karpatsko/dukelské operace 

 
„Nikdy nezapomeňte, jak lehce jsme svobodu ztratili a jak těžce  a za cenu 
velkého úsilí a velikých obětí našeho a zejména sovětského lidu jsme ji 
dobývali zpět!“                                                                             Ludvík Svoboda 
 
Sovětská ofenziva v létě 1944 posunula frontu až na vzdálenost 35 km od 
východoslovenských hranic a karpatských průsmyků. Proto se od počátku 
r.1944 na Slovensku připravovalo povstání, kdy tzv.Východoslovenská armáda 
měla přejít k Sovětům a uvolnit průsmyky. Na vyhlášené Slovenské národní 
povstání 29.8.1944 však Němci zareagovali rychle a začali Slovensko 
obsazovat. Již 31.8.1944 požádala exilová vláda v Londýně Sověty o pomoc 
bojujícímu Slovensku.Stalin souhlasil a během 5 dnů se připravila vojenská 
operace.Původně chtěla Rudá armáda Karpaty obejít a útočit přes Polsko a 
Maďarsko tak dlouho, až bude hornaté území Slovenska v podstatě obklíčeno. 
Hlavní směr veld po spojnici Krosno-Dukla-Prešov. Špatné komunikace a 
informace, těžký hornatý terén a odzbrojení dvou východoslovesnkých divizí, či 
zaminování slovenského území Němci a posílení jejich výzbroje způsobilo 
protažení vojenské operace z 5-ti dnů na tři a půl měsíce. Samotná karpatsko-
dukelská operace byla zahájena 8.9.1944. Vojáci 1.čs.armádního sboru stále 
počítali, že jim v ústrety přijdou Slováci. To se však nestalo. Po řadě krvavých 
bojů až 6.10.1944 byl slavnostně vztyčen pohraniční sloup na Dukle. Do Této 
vojenské operace bylo nasazeno 148 000 mužů Rudé armády, 12 000 vojáků 
1.čs.armádního sboru, 400 tanků a samohybných děl, 3000 děl a minometů a 
značné letecké síly. Na straně Němců ty bylo 100 000 vojáků, 250 tanků a 
samohybných děl, 180 obrněných transportérů, 1500 děl a minometů, 450 
bojových letounů. Na bojištích zůstalo 114 000 mrtvých a raněných. 
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Sledujte akce sousedního OV KSČM Nymburk! 
 
4. 10. od 16h zajímavou besedu „Československá námořní flotila“ v zasedací 
místnosti 3. patro obecního domu, Bedřicha Smetany 55 Nymburk, která 
souvisí s výstavou, co aktuálně probíhá v přízemí obecního domu 

 
10. 10. zájezd do Polska do tržnice Kudowa Zdrój s návštěvou obřího akvária 
v Hradci Králové, další informace na 725 646 018 (ov.nymburk@kscm.cz) 

 
Významná historická výročí v říjnu 

  
 1. 10. 1938   Německé vojsko obsadilo české pohraničí, čs. vláda vyslovila 
                       souhlas s odstoupením Těšínska Polsku 
  1. 10. 1949   byla vyhlášena Čínská lidová republika 
  3. 10. 1935   počátek agrese Itálie v Habeši  
  4. 10. 1816   se narodil Eugéne Edine Pottier, autor Internacionály 
  6. 10. 1944   bitva na Dukle – Den Československé lidové armády 
  7. 10. 1949   byla vyhlášena NDR 
  9. 10. 1967   byl zavražděn kubánský revolucionář Ernesto Che Guevara  
11. 10. 1424   zemřel husitský vojevůdce Jan Žižka z Trocnova (*1360) 
20. 10. 1938   byla v českých zemích zastavena činnost KSČ, která přešla do  
                       ilegality 
25. 10. 1880   se narodil politik, novinář, zakladatel KSČ Bohumír Šmeral  
28. 10. 1918   vznik samostatného Československého státu 
28. 10. 1939 demonstrace proti nacistickým okupantům, byl smrtelně zraněn 
                       medik Jan OPLETAL 
28. 10. 1993   byl založen Kruh občanů vyhnaných v roce 1938 z pohraničí 
31. 10. 1821   se narodil český novinář a básník Karel Havlíček Borovský 
 
 

Společenská kronika 

 
V měsíci říjnu 2024 slaví významné životní výročí: 

 
Marie Krumpolcová       85 let       Stará Boleslav 

          
Jubilantce blahopřejeme, přejeme spoustu zdraví, energie a elánu a děkujeme 

za veškerou odvedenou práci! 
 

 

Zpravodaj vydává OV KSČM Praha-východ. Naše web stránky: tresnicka.kscm.cz 
Elektronická pošta:ov.prvych@kscm.cz, Telefon 222 897 460 nebo mobil 725 646 019 
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